
Kommunen ønsker en kloakeringsløsning for Solager A. 
Hvilken løsning der vælges er op til os, men den skal selvfølgelig godkendes af 
kommunen. 
Løsningen kommer nemlig meget an på det niveau, eller balance, medlemmerne ønsker 
mellem komfort og økonomi. Yderpunkterne er en toilet vogn til ca. 100.000kr og så 
op til totalt kloakering med træk og slip til alle, til flere millioner kroner. 
 
Firkanten er én matrikel og i princippet skal alle parceller kloakeres hvis der 
føres kloakledning frem til matriklen. Kommunen er dog indstillet på at tolke 
reglerne, således at vi kan udmatrikulere, en del af parkeringspladsen, og derved 
nøjes med at kloakere denne. Vi kan således nøjes med et toilethus. 
Det andet yderpunkt er en total kloakering hvor der graves kloakledning ind til 
hver enkelt parcel. 
Her imellem kunne der være forskellige andre muligheder, bl.a. rodzone anlæg. 
 
Da vi jo må forvente at vores haver så også bliver mere værd, er det et spørgsmål 
om investerings lyst. 
 
Sådan, for lige at prøve at beskrive hele processen. Først skal vi, i bestyrelsen, 
have samlet de muligheder der er, i nogle sammenlignelige og rimeligt gennemarbejde 
forslag. Disse forslag skal vi så fremlægge til generalforsamlingen i februar. Det 
er ikke fordi de skal vælges her. Men vi skal vide, i hvilken retning, foreningen 
ønsker at løse kloak problemet. 
 
Når medlemmerne så har tilkendegivet deres ønsker, skal der udarbejdes endelige 
forslag. Disse skal godkendes af kommunen og muligvis andre. Der efter skal der 
indhentes tilbud hos entreprenører, og det hele skal igennem en generalforsamling 
igen, for at blive endeligt vedtaget. 
 
Med venlig hilsen bestyrelsen. 
 

 


